

表37 兩岸進出口金額之比較

Table 37 Comparison of The Foreign Trade Between Taiwan and Mainland China

單位(Unit) : 億美元(US\$100million),%

年度 Period	臺灣地區 Taiwan				中國大陸地區 Mainland China			
	出口 Exports 成長率 Growth Rate	進口 Imports 成長率 Growth Rate	貿易差額 Balance 成長率 Growth Rate	貿易總額 Total 成長率 Growth Rate	出口 Exports 成長率 Growth Rate	進口 Imports 成長率 Growth Rate	貿易差額 Balance 成長率 Growth Rate	貿易總額 Total 成長率 Growth Rate
	2005	1,984.3 8.8	1,826.1 8.2	158.2 16.2	3,810.5 8.5	7,619.5 28.4	6,599.5 17.6	1,020.0 217.8
2006	2,240.2 12.9	2,027.0 11.0	213.2 34.8	4,267.2 12.0	9,689.8 27.2	7,914.6 19.9	1,775.2 74.0	17,604.4 23.8
2007	2,466.8 10.1	2,192.5 8.2	274.3 28.6	4,659.3 9.2	12,200.6 25.8	9,561.2 20.8	2,639.4 47.9	21,761.8 23.5
2008	2,556.3 3.6	2,404.5 9.7	151.8 -44.6	4,960.8 6.5	14,306.9 17.2	11,325.7 18.5	2,981.3 12.5	25,632.6 17.8
2009	2,036.7 -20.3	1,743.7 -27.4	293.0 90.9	3,780.5 -23.7	12,015.1 -16.0	10,057.5 -11.2	1,957.6 -34.3	22,072.6 -13.9
2010	2,746.2 34.8	2,513.9 44.2	232.3 -20.8	5,260.2 39.14	15,778.3 31.3	13,951.0 38.7	1,827.3 -6.7	29,729.2 34.7
2011								
1月 Jan.	253.5	234.7	18.8	488.2	1,507.3	1,443.2	64.1	2,950.5
2月 Feb.	212.5	203.3	9.2	415.8	967.4	1,040.4	-73.0	2,007.8
1-2月 Jan.-Feb	466.0 21.3	437.9 25.0	28.1 -16.9	904.0 23.0	2,474.7 21.3	2,483.6 36.0	-8.9 -104.3	4,958.3 28.3

註：1.表中「出口」係指我或大陸對全球出口金額、「進口」係指我或大陸自全球進口金額。

2. - 表示入超，+ 表示出超。

3.成長率係指較上年同期增減比例。

4.細項數字不等於合計數係四捨五入之故。

5.自95年01月起，進出口貿易統計改依聯合國2004年版『國際商品貿易統計手冊』規範之準則編布，各項出、進口統計均併計復出口、復進口；有關2004、2005年之主要出、進口商品分類及國家(地區)別細項統計資料，已改按「總值」編算。

資料來源：我國財政部統計處『中華民國台灣地區進出口貿易統計月報』及中國大陸『中國海關』。

Note: 1.Exports means Taiwan or Mainland China's exports to World, while imports means Taiwan or Mainland China's imports from World.

2.A positive figure indicates trade surplus, whereas a negative figure stands for trade deficit.

3.Growth rate is the rate of change compared to same period last year.

4.The figures are not added up to the total due to rounding up.

5.From Jan. 2006, the Compilation of Customs Trade Statistics adopts the United Nations' International Merchandise Trade Statistics (IMTS) Compilers Manual, 2004. Under IMTS Criteria, the data of re-exports and re-imports of each classification are included in their relevant total exports/imports, respectively. The historical data in 2004 & 2005 have been revised on this table.

Source: "Monthly Statistics of Exports and Imports, Taiwan Area, ROC"; PRC Customs Statistics.